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Redactieadres –fpwess@xs4all.nl, Eli Heimanshof 105, 2341PH Oegstgeest.        www.energiekpoelgeest.nl 
 

Moerasbode nummer 2       Frank Wesselingh & Irene Nooren 
 

Nieuws uit Poelgeest voor en door de bewoners: we hebben leuke reacties 
gehad op het eerste nummer van de Moerasbode. Het is nog steeds een proef, 
maar de enthousiaste respons maakt in ieder geval duidelijk dat er animo is! 
Vooralsnog streven we ernaar drie nummers uit te geven. In dit nummer is een 
enquete opgenomen om te peilen of er behoefte is aan deze uitgave,  of er 
stukjesschrijvers/liefhebbers voor de redactie zijn en of we de uitgave 
financiëel rond krijgen. Ook willen we peilen of er behoefte is aan deze 
papieren vorm of dat een electronische uitgave afdoende zou kunnen zijn. 
 
Al enkele wijkbewoners hebben zich gemeld om bijdragen te leveren. We 
zoeken nog meer liefhebbers, dus heb je wat te melden, laat van je horen! 
Mocht je interesse hebben om lid te worden van de redactie, meld je vooral 
aan (via fpwess@xs4all.nl). Inmiddels is er een Facebookgroep Poelgeest! 
opgericht. Voor de Mailinglijst Poelgeest: e-nieuws, activiteiten en verslagen, 
meld je aan op poelgeest-owner@yahoogroups.com. Informatie over de 
duurzame en bruisende wijkinitiatieven is uiteraard te vinden op 
www.energiekpoelgeest.nl .  
 
We kijken uit naar jullie reacties.  
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Knotwilgen in het Wijkpark        Paul Joormann 

 

13 December j.l. hebben we de knotwilgen in ons wijkpark, het Vroege-
Vogelspark, onder handen genomen. Langs de randen staan rijen van elk 15 
wilgen. Het jaar daarvoor hadden we ze ook geknot, maar inmiddels stond er 
weer een flinke pruik op. Met 8 mensen gingen we aan de slag, dat wil zeggen: 
eerst aan de koffie, erna een korte instructie waarbij ook aandacht voor 
veiligheid (roep op tijd "Van Onderen!"). En last but not least: het belang van 
de boom: zorg dat er geen takken uitscheuren en er 'wonden' ontstaan waar de 
boom kan gaan rotten. 

 
Het werd tijd om aan de slag te gaan en de zagen en snoeitangen ter hand te 
nemen, 'echte' gereedschappen die geleend waren van een bevriende 
knotgroep (hun EHBO-doos is gelukkig niet nodig geweest!). Langs de stammen 
waren veel dunne takken gegroeid zodat de stammen zelf soms nauwelijks 
meer zichtbaar waren: die moesten er allemaal af. De takken op de top van de 
bomen kun je er natuurlijk ook allemaal afhalen, maar dan ziet het er wel heel 
erg kaal uit. Dus hebben we op elke stam een stuk of 5 takken laten staan. Deze 
groeien het komend seizoen door en komen de volgende keer aan de beurt, 
waarna we dan weer een aantal takken laten staan.  
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Waarom knotten? - Een wilg die je ooit geknot hebt, moet je telkens blijven 
knotten. De plaatsen waar nieuwe takken gegroeid zijn, blijven altijd zwakke 
plekken. Als de takken doorgroeien worden ze te zwaar en kunnen bij een 
stevige storm afscheuren en een deel van de stam mee sleuren. De rest gaat 
rotten en er blijft uiteindelijk weinig over van je mooie wilgenboom…  
Vroeger werden bomen geknot omdat het hout voor van alles gebruikt werd. 
En niet alleen wilgen, maar ook b.v. elzen en essen. Zo kwam de boer aan 
afrasteringspaaltjes, bezemstelen, brandhout, takkenbossen voor 
oeverversteviging, enz. 
 
Afvoeren van takken - Knotten is niet alleen zagen en knippen! De afgezaagde 
takken moeten ook ergens blijven. Het verslepen van de takken is een minder 
populair werkje, maar ze moesten wel verzameld worden aan de rand van het 
park bij het fietspad. Met de gemeente was afgesproken dat ze daarvandaan 
afgevoerd zouden worden.  
 
'Echte' knotwilgen - De wilgen in ons park zijn pas 3 jaar geleden geplant en dus 
eigenlijk nog maar dunne sprietjes. Echt knotwilg kun je ze eigenlijk nog niet 
noemen. Langs het fietspad aan de andere kant van de spoorlijn (de 
Broekweg), daar staan 'echte' knotwilgen: dikke stammen, waarvan bij de 
meeste sporen vertonen van een zwaar leven. Als je goed kijkt zie je bovendien 
dat zich in de knot allerlei andere planten genesteld hebben: kleefkruid, 
bitterzoet, grassen, tot vlier- en eikenstruiken aan toe! 
Het zal nog een hele tijd duren voordat onze knotwilgen er ook zo doorleefd 
uitzien, maar door ze elk jaar of om de paar jaar bij te houden zullen het op den 
duur ook 'echte' knotwilgen worden. 
 
Vrijwilligerswerk - Het knotten van onze bomen is, net als op veel andere 
plaatsen, vrijwilligerswerk. Diverse mensen hadden in de loop van de ochtend 
andere verplichtingen. Dus hebben we op genoemde zaterdag maar de helft 
van de bomen kunnen doen. Maar de week daarna hebben we de klus op 
vrijdag afgemaakt (met 2 nieuwe vrijwilligers). Ook de wilgenwigwam en -
tunnel zijn onder handen genomen en wat in model gebracht.  Zoals gezegd: 
eens geknot – altijd geknot. Dus gaan we het komende najaar weer aan de slag! 
Ook kinderen kunnen meehelpen, b.v. met het verslepen van de takken naar de 
verzamelplaats. Doe je de volgende keer (weer) mee? 
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Terugblik op de wijk       
 

De afgelopen maanden hebben we gehad een geslaagde kerstmarkt, een 
mooie knotactie (zie het voorgaande artikel) en de Superr op de tv in Koffietijd 
(http://www.koffietijd.nl/uitzendingen/superrr/). De Witkruintapuit heeft het 
vermoedelijk, en helaas, moeten afleggen tegen een kat. Het pad door de 
polder naar Warmond is operationeel, al is het nog wel een beetje plas-dras, 
maar het is nu mogelijk een mooie groene doorsteek te maken richting de 
Kagerplassen. Tenslotte hebben de gezamelijke colleges van Leiden en 
Oegstgeest de plannen voor een ontsluitingsbrug aan het einde van de Hugo 
de Vrieslaan verworpen. Een tweede ontsluiting van Poelgeest staat “absoluut 
niet ter discussie” aldus wethouder Tönjann, maar hoe die er uit zal zien is 
vooralsnog een raadsel. En hoe wij onze wijk in- en uit zullen komen als het 
verkruimelende asfalt op de huidige brug moet worden vervangen evenzeer. 

Calimero zet de wijk op zn kop. Foto van vogelpunt.nl 
 

Op het programma – zet het in uw agenda!        
 

24 april 2015  Pop-up bioscoop 
Wegens het succes van de eerste pop-up bioscoop in oktober wordt op 
vrijdagavond 24 april een nieuwe pop-up filmavond gehouden op de gezellige 
locatie van het historische scheepstimmerwerf Klaas Hennepoel. 
Vanaf 19.30u staat de koffie, thee en warme chocolademelk weer klaar, en is 
er een voorfilm te zien uit de omgeving. Om ±20.00u starten we de film. 
De film is Elle s'en va / On my way, met Catherine Deneuve. 
Bring your own. Breng je eigen klapstoel, kussen, hapje en drankje mee en 
geniet van het gezelschap en de film op deze bijzondere plek. Het is aan te 
raden voor warme kleding te zorgen. Iedereen is welkom. Aan de ingang kan 
vrijblijvend een bijdrage worden gegeven. I.v.m. de beschikbare ruimte wel 
graag aanmelden op http://goo.gl/forms/D3RlIrwAeS 

http://www.koffietijd.nl/uitzendingen/superrr/
http://goo.gl/forms/D3RlIrwAeS
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21 mei 2015  Voorlichtingsavond stadsverwarming (zie artikel van Frank 
ter Beek hieronder) in de aula van OBS de Vroege Vogels 

13-14 juni 2015  Midzomernachtfeest Wijkpark Poelgeest het jaarlijkse 
festijn, dit mag u niet missen! 

 

Energiek Poelgeest                   
 

Energiek Poelgeest organiseert 
activiteiten om het duurzame 
karakter van onze wijk nog 
verder te versterken. De 
Werkgroep Duurzaamheid van 
Oegstgeest is inmidels ook weer 
gestart. Heb je nog nieuwe ideeën, waarvoor we geld vanuit het DZH-fonds 
kunnen gebruiken, laat dit weten via Frank ter Beek [f.t.beek@hccnet.nl]! 
 

Warmtelevering nu en in de toekomst                           Frank ter Beek 
 

Op dit moment krijgen we via Nuon stadswarmte aangeleverd van de Eon-
centrale aan de Langegracht. Deze centrale is gebouwd als een elektriciteits-
centrale met als nevenproduct warmte, waarmee Poelgeest en delen van 
Leiden (o.a. Stevenshof, Roomburg) voorzien worden. Vanwege de 
warmtelevering moet de centrale nu continu draaien, hetgeen bij de huidge 
lage elektriciteitsprijs niet meer rendabel is. Daarom gaat de centrale in 2020 
dicht.  
 
Nuon heeft een leveringsplicht en is dus naarstig op zoek naar een oplossing. Er 
zijn daarom enkele onderzoeken gestart en er is ook een klankbordgroep 
opgericht. Nuon wil de warmte uit Rotterdam gaan halen via de aanleg van 
goed geïsoleerde buizen. Mocht dat op een of andere manier niet lukken dan 
moet (als terugvaloptie) een nieuwe centrale gebouwd worden. Dat zal dan 
een gasmotor/WKK-centrale worden in plaats van de (huidige) STEG-centrale. 
Het idee van de warmtebuizen sluit aan bij de wens van de provincie om een 
“warmterotonde” te realiseren: een ring van buizen die centrales en afnemers 
in Zuid-Holland met elkaar verbindt. Op de website van Energiek Poelgeest -
stadsverwarming staan enkele illustraties. 
 
De belangrijkste warmteleverancier wordt op dat moment de Afvalverbranding 
Rijnmond (AVR), die nu al woningen in Rotterdam van warmte voorziet. In een 
later stadium kunnen ook andere bedrijven in het havengebied en de 

http://energiekpoelgeest.nl/stadsverwarming-poelgeest/
http://energiekpoelgeest.nl/stadsverwarming-poelgeest/
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kolencentrales op de Maasvlakte erop aangesloten worden, die nu nog warmte 
in water en lucht lozen.  
 
Energiek Poelgeest zal op 21 mei een bijeenkomst voor de bewoners 
organiseren in de Vogels, waarop Nuon de plannen komt toelichten. 
Voorafgaand worden bewoners verzocht om een enquete in te vullen over het 
huidige gebruik van warmte en in hoeverre men hierover tevreden is (zie 
Energiek Poelgeest -Enquete). De resultaten zullen dan gepresenteerd worden.  

Vastrecht van stadswarmte en van gas zijn uit de pas gaan lopen! (niet 
meegenomen zijn de onderhoudskosten van een gasketel) 
 
Op de avond willen we ook ingaan op alternatieven: je eigen warmtepomp; een 
wijkcentrale op warmte uit de Klinkerbergerplas; of een aardwarmtecentrale 
(geothermie) voor de Leidse regio. Deze laatste is veruit de duurzaamste 
oplossing, maar hiervoor lijkt men niet te willen of kunnen kiezen. In Den Haag 
staat een aardwarmtecentrale en ook een tiental tuinders benutten al 
aardwarmte. Belangrijke vragen zijn:  worden de duurzaamheidsambities en 
klimaatdoelen wel waargemaakt, reizen de kosten niet de pan uit, zijn de 
kosten wel vergelijkbaar met een eigen gasketel (het Niet-Meer-Dan-Anders-
principe), waarom die stijging van vastrechttarieven. De schrijver van dit 
artikel, Frank ter Beek, zit namens Energiek Poelgeest in de klankbordgroep 
Stadswarmte.  

http://energiekpoelgeest.nl/enquete

